
 

Předmět: Dotazník - priority ZŠ/MŠ  

Datum: 28.9. 2012, 00:04 

Vážený pane starosto a zastupitelé, 

 

na veřejném zasedání tento týden jsem se asi třikrát hlásil k tématu dotazníku a zmíněné preference 

MŠ. Chtěl jsem to upřesnit, protože to podle mého názoru bylo trochu vytrženo z kontextu a 

několikrát využito v diskuzi jako jednoznačný argument pro prioritu MŠ. Nedostal jsem ale příležitost, 

tak alespoň takto dodatečně, v písemné podobě to bude možná i lepší. Na dotazníku jsem se sice 

příliš osobně nepodílel, ale výsledky jsem si přečetl pečlivě. Tady jsou vybraná fakta související s 

tímto tématem: 

 

1) v otázce č. 7. "Který z následujících problémů obce by se podle Vás měl řešit přednostně? " chyběla 

mezi nabídnutými možnostmi ZŠ 

 

2) je možné, že i tak někteří respondenti (stejně jako většina stran v posledních volbách) má téma ZŠ 

a MŠ úzce spojené a pod volbou MŠ tedy viděli zároveň i ZŠ 

 

3) respondenti nicméně i tak aktivně uváděli ZŠ v rámci položky "Ostatní" (28% ) 

 

4) preference ZŠ se objevila rovněž v otázce č.5 "Co by podle Vašeho názoru nemělo v Chýni za 10 let 

chybět?" v rámci nekorigovaných komentářů: 

    základní škola (devítiletá), mateřská škola (větší), pošta  

          větší školka, větší škola  

    • hlavně ZŠ  

    • sál, tělocvična, mš, zš  

    • ZŠ do 9. třídy  

    • fungující MŠ a ZŠ  

 

5) požadavky na ZŠ se objevily i v závěrečných nekorigovaných komentářích : 

    • Rozhodně by se obec měla zaměřit vždy na jednu oblast a důkladně ji dotáhnout. Nyní to zatím 

vypadá, jak když vaří pejsek s kočičkou - záměr dobrý, ale výsledek je paskvil. Z mého pohledu je nyní 

prioritou školství - kapacita MŠ a následně existence ZŠ - současný stav obého je tristní. Jinak velmi 

děkuji, že poprvé se mě někdo ptá, jak to vidím. Je to milé.  

 

    • Měla by se postavit devítiletá základní škola a zvětšit školka. Je katastrofa, že obec rozprodá 

pozemky a nepřemýšlí nad tím, že se sem nastěhují mladí lidé s dětmi a ti potom z kapacitních 

důvodů nemůžou umístit své děti do školky.  

 

    • Obec potřebuje propojit původní a nové obyvatele. Způsob jak docílit toho, aby se sem 

přistěhovalí obyvatelé nejezdili jen vyspat, je zavedení kvalitní obč. vybavenosti. MŠ je na dobré 

cestě. Ale ZŠ je zoufalá (kapacita, úroveň vybavení). Chýně potřebuje POŘÁDNOU ZÁKLADNÍ 9.LETOU 



ŠKOLU. Tam se mládež seznámí (původní i noví obyvatelé) => INVESTICE DO BUDOUCNA. Děti zde 

pustí „kořínek“ a budou zde žít a vracet se. (nikoli neustále cestovat pryč). Vybudují si vztah (jako 

původní obyvatelé).  

 

    • 1. Obecní zpravodaj se stal zcela zbytnou tiskovinou sloužící k vyřizování osobních sporů. 2. Přes 

vysoký nárůst obyvatel nebyla minulá vedení obce s to rozšířit možnost základního vzdělávání dětí. ZŠ 

by měla být jednou z hlavních priorit rozvoje obce. Současné zastupitelstvo situaci ještě zhoršilo 

poškozováním dobré pověsti školy.  

 

6) Mezi respondenty převažovaly ženy (57,5%) věková skupina 21-35 let (44,7%) a z pohledu povolání 

byla druhá největší skupina "v domácnosti nebo mateřské dovolené" (20,6%),. Když to tedy 

zjednoduším, ženy na mateřské s malými dětmi. Z čehož je následně poměrně logické, že pro ně je 

MŠ aktuální problém a proto ho označily jako prioritní.  

 

Z toho mi vyplývá následující závěr: 

- nelze říct, že by priorita MŠ byla tak jednoznačná, zajištění kvalitní ZŠ s dostatečnou kapacitou má 

srovnatelnou podporu občanů, tato dvě témata spolu samozřejmě úzce souvisí. 

 

Co je důležité, výsledky dotazníku mají pro zastupitele sloužit pouze jako vodítko. Je to pouze jeden z 

mnoha zdrojů informací a podnětů pro jejich práci. Vedení obce musí zvážit mnohem více vstupních 

údajů pro tak důležité rozhodnutí, jako je další rozvoj MŠ/ZŠ v obci. Vše by mělo zapadat do nějaké 

dlouhodobé koncepce, je nutné přemýšlet v tomto případě v horizontu řádu let, resp. i desítek let. 

 

S pozdravem, 

 

Michal Chvojka 


